
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၃၆)၊ ၾသဂုတ္ ၈ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

ဇူလုိင္ ၂၇၊ ၂၀၁၇

တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ ျပ႒ာန္းႏိုင္ရန္ ရွင္းလင္းေဆြး 
ေႏြးပြဲမ်ားျပဳလုပ္ေနသည့္ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒ(မူၾကမ္း)ကို ေဆြး 
ေႏြးပြဲမတိုင္မီ ႀကိဳတင္ေဝငွရန္ ပြဲစီစဥ္သူမ်ားထံ ထားဝယ္ခ႐ုိင္ 
ေဒသခံအခ်ဳိ႕ကေတာင္းဆုိလုိက္သည္။

တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ငါးလုပ္ငန္းဦးစီးဌာန 
ဆိုင္ရာတာဝန္ရိွသူမ်ားက ဇူလိုင္လ ၂၇ ရက္ေန႔တြင္ တုိင္းေဒသႀကီး 
ငါးလုပ္ငန္းဦးစီးဌာန၌ ျပဳလုပ္ခဲ့သည့္ ဥပေဒ(မူၾကမ္း) ရွင္းလင္းေဆြး 
ေႏြးပြဲ(ထားဝယ္ခ႐ုိင္)သို႔ တက္ေရာက္သူအခ်ဳိ႕က ယင္းသုိ႔ေတာင္း 
ဆုိခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ေဆြးေႏြးပြဲေရာက္မွ ဥပေဒမူၾကမ္းေဝငွျခင္းေၾကာင့္ ႀကိဳတင္ 
ဖတ္ရႈေလ့လာရန္ အခ်ိန္မရသည့္အတြက္ ဥပေဒ(မူၾကမ္း)အား 
ျဖည့္၊ ျပင္၊ ဖ်က္ရန္ အႀကံျပဳေဆြးေႏြးပြဲတက္ေရာက္သည့္သူအခ်ဳိ႕ 
က ေ၀ဖန္ခဲ့ၾကသည္။

ယခုေဆြးေႏြးပြဲမ်ားကုိ ၿမိတ္ခ႐ုိင္တြင္ ၾသဂုတ္လ ၁ ရက္ေန႔၊ 
ေကာ့ေသာင္းခ႐ုိင္တြင္ ၾသဂုတ္လ ၅ ရက္ေန႔အတြင္း က်င္းပၿပီး 
ေဒသခံမ်ား၊လုပ္ငန္းရွင္မ်ား၊ ဌာနမ်ား၏အႀကံျပဳေဆြး ေႏြးခ်က္မ်ား 
ကုိ ရယူသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ စုိက္ပ်ဳ းိေရး၊ 
ေမြးျမဴေရးႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ေရးရာေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးဗုိလ္ 
ေထြးကေျပာသည္။ တိုင္းအဆင့္ေဆြးေႏြးပြဲကိုလည္း ျပဳလုပ္သြား 
မည္ျဖစ္သည္။

''ဘယ္သူေတြစိတ္ဝင္စားတယ္ဆုိတာ ႀကိဳမသိရေတာ့ ဥပေဒ 
ၾကမ္းေတြႀကိဳေဝဖုိ႔ကေတာ့ အခက္အခဲေတြရိွေနဦးမွာပါ""ဟု ဦးဗိုလ္ 
ေထြးက ေျပာသည္။ 

ယခုေဆြးေႏြးေနသည့္ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒ(မူၾကမ္း)ကို 
ဥပေဒအျဖစ္ ျပ႒ာန္းအတည္ျဖစ္လွ်င္ ပထမအႀကိမ္တိုင္းေဒသႀကီး
လႊတ္ေတာ္မွ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ ျပ႒ာန္းထားခဲ့သည့္ ေရခ်ဳိႏွင့္ကမ္းနီး
ငါးလုပ္ငန္းဆိုင္ရာဥပေဒကုိ ၎ဥပေဒျဖင့္ ႐ုပ္သိမ္းမည္ျဖစ္သည္။
(ကုိးကား-တနသၤာရီဂ်ာနယ္)

ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္း ႀကိဳတင္ျဖန္႔ေဝရန္ လုိအပ္

ဇူလုိင္ ၂၈၊ ၂၀၁၇
 
တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 

သစ္ေဘးရိွ ဟစ္တုိင္ကြင္းသစ္အား ယခုႏွစ္
ဝါကြၽတ္တြင္ဖြင့္လွစ္မည္ဟု တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာ 
သည္။ 

ျမန္မာျပကၡဒိန္အရ သီးတင္းကြၽတ္ 
လျပည့္ ဝါကြၽတ္ၿပီးခ်ိန္(ေအာက္တုိဘာလ 
၅ ရက္ အလြန္)တြင္ လႊတ္ေတာ္သစ္ဖြင့္ပြဲကို 
က်င္းပၿပီးသည္ႏွင့္ ဟစ္တုိင္ကြင္းအား စတင္ 
ဖြင့္လွစ္မည္ဟု ၎ကေျပာသည္။

လာေရာက္စုေဝး၊ ေဟာေျပာဆႏၵျပလုိ 
သူမ်ားအေနျဖင့္ ထားဝယ္ၿမိဳ႕နယ္ရဲတပ္ဖြဲ႕ 
မွဴး႐ံုးတြင္ ၿငိမ္းခ်မ္းစြာစုေဝခြင့္ႏွင့္ စီတန္း 
လွည့္လည္ခြင့္ဆိုင္ရာ(ၿငိမ္းစုစီ) ဥပေဒ၏ 

တနသၤာရီလႊတ္ေတာ္ဟစ္တိုင္ ဝါကြၽတ္တြင္ ဖြင့္လွစ္မည္
ထို႔ျပင္ လက္ရိွဟစ္တုိင္ကြင္းေနရာမွာ

အခ်က္အခ်ာမက်သျဖင့္ လူစိတ္ဝင္စားမႈ 
နည္းပါးသည့္ေနရာျဖစ္ၿပီး ဟစ္တုိင္ကြင္း 
အား ၿမိဳ႕လယ္၊ သို႔မဟုတ္ ဝန္ႀကီးအိမ္ရာႏွင့္ 
လႊတ္ေတာ္ၾကားေနရာတြင္ ျဖစ္သင့္သည္ 
ဟု ၎ကေထာက္ျပသည္။ လက္ရိွလႊတ္ 
ေတာ္ကြင္းမွာ ထားဝယ္ၿမိဳ႕စြန္ရိွ တုိင္းေဒသ 
ႀကီး လႊတ္ေတာ္သစ္ဝင္း၏ အေနာက္ဘက္ 
တြင္ တည္ေဆာက္ထားၿပီး လူအသြား 
အလာနည္းသည့့္ ကမ္းနားလမ္းႏွင့္ပင္ 
အလွမ္းကြာသျဖင့္ ေခ်ာင္က်လြန္းသည္ဟု 
ေဝဖန္မႈအခ်ဳိ႕ရိွေနသည္။ ဟစ္တုိင္ေဟာ 
ေျပာစင္ကို လႊတ္ေတာ္အားေက်ာခုိင္းကာ 
ေဆာက္ထားသျဖင့္ ေဟာေျပာသူက လႊတ္ 
ေတာ္ကိုေက်ာခိုင္း ေဟာေျပာရမည့္အေန 
အထားျဖစ္သည္။   (ကုိးကား-တနသၤာရီဂ်ာနယ္)

အတုိင္းေဆာင္ရြက္ကာ ဟစ္တုိင္ေနရာ 
အသံုးျပဳခြင့္အတြက္ လႊတ္ေတာ္႐ံုးတြင္ 
ေလွ်ာက္ထားရမည္ဟု သိရသည္။

ဟစ္တိုင္ကြင္းတြင္ မည္သည့္အေၾကာင္း 
အရာ၊ မည္သည့္အဖြဲ႕အစည္းကိုမဆို ကန္႔ 
သတ္ခ်က္မရိွ ဆႏၵထုတ္ေဖာ္ႏိုင္သည္ဟု 
၎ကေျပာသည္။

ဟစ္တုိင္တြင္ ဆႏၵေဖာ္ထုတ္ရန္ေနရာ 
ႏွစ္ခု၌ ခြင့္ျပဳခ်က္ေလွ်ာက္ထားရမည္ဆုိ 
ျခင္းမွာမျဖစ္သင့္ဟု ထားဝယ္တက္ႂကြ လူ 
ငယ္အဖြဲ႕မွ ကိုေဝၿဖိဳးကေျပာသည္။ ''ဟစ္ 
တိုင္ပါဆိုမွ ဟစ္ဖုိ႔ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းခံရဦး 
မယ္ဆုိေတာ့ သဘာဝမက်ဘူး၊ ဘယ္မွာမွ 
ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းခံစရာမလိုဘဲ လြတ္လြတ္ 
လပ္လပ္ လံုလံုၿခံဳၿခံဳဆႏၵျပႏုိင္ေအာင္ စီမံ 
သင့္ပါတယ္""ဟု ကိုေဝးၿဖိဳးကေျပာသည္။
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သတင္းစာစဥ္
စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာ သုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅

www.emref.org
www.mypilar.org

www.facebook.com/emrefmyanmar

ၾသဂုတ္ ၇၊ ၂၀၁၇

ဇူလုိင္လ (၃၁) ရက္ေန႔မွ စတင္က်င္းပ 
လ်က္ရွိေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ ကခ်င္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ အ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး 
တြင္ ပူတာအုိခ႐ုိင္၌ ၀ိဇၨာ/သိပၸံေကာလိပ္ 
ဖြင့္လွစ္ေပးေရး ဦးခ်န္တန္ခင္(ေနာင္မြန္-
၁)၏အဆုိ၊  ကခ်င္ျပည္နယ္၏ ဘ႑ာေငြရ 
ရွိရန္ ၿမိဳ႕ရြာအသီးသီးတြင္ ေျမဂရန္၊ ေျမငွား 
ဂရန္မ်ားကုိ က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔ေဆာင္ရြက္ 
ေပးရန္ ျပည္နယ္အစုိးရအား တုိက္တြန္း 
ေၾကာင္း ဦးေက်ာ္ေက်ာ္ဝင္း(မုိးညႇင္း-၂)၏ 
အဆုိတုိ႔ အတည္ျပဳခဲ့သည္။ ထုိ႔ျပင္ ကခ်င္ 
ျပည္နယ္တြင္း ေရႊလုပ္ကြက္မ်ား လုပ္ငန္း 
ၿပီးစီးခ်ိန္က်န္ရစ္ခဲ့ေသာ ကြင္းျပင္ မ်ားအား 
ေျမျပဳျပင္၍ လူလုပ္သစ္ေတာမ်ား ျပန္ 
လည္ဖန္တီးေရးအဆုိအား တႏိုင္း၊ ေရႊကူ၊ 
ဖားကန္႔မဲဆႏၵနယ္မ်ားမွ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ၃ ဦးက ေထာက္ခံ 
ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။ ယင္းအဆုိအား သယံ 
ဇာတႏွင့္သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ ထိန္းသိမ္း 

ဒုတိယႀကိမ္ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အ႒မ ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝး တင္သြင္းအဆုိအမ်ားစု အတည္ျပဳႏုိင္ခဲ့

သတင္းတုိ
  ျပတိုက္ႏွင့္စာၾကည့္တိုက္ဥပေဒအား ဇူလိုင္လ ၂၁ ရက္ေန႔က က်င္းပေသာ ဒုတိယ 

အႀကိမ္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး(ဒုတိယေန႔)က အတည္ျပဳ 
ႏိုင္ခဲ့သည္။ အလားတူ ေငြတိုးခ်စားသူမ်ားဥပေဒ(မူၾကမ္း)အား ျပည္နယ္စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာ 
ေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ဝန္ႀကီးဦးေမာ္ေမာ္က ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔တင္သြင္းခဲ့ေသာ္လည္း ယင္း 
ဥပေဒမူၾကမ္းအား လႊတ္ေတာ္၌ မွတ္တမ္းတင္ရန္ ဆုံးျဖတ္ခဲ့ၾကသည္။
(ကုိးကား- Iprd loikaw facebook/ www.bnionline.net )

  ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ေရးရာေကာ္မတီအစည္းအေဝးခန္းမ၌ (၃၁-၇-၂၀၁၇)
ရက္ေန႕မွ (၁-၈-၂၀၁၇) ရက္ေန႔ အထိ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား ေလ့လာစိစစ္ေရး၊ သယံ 
ဇာတ၊ သစ္ေတာႏွင့္သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ ထိန္းသိမ္းေရးဆုိင္ရာ ေလ့လာစိစစ္ေရးေကာ္မတီ 
ဥကၠ႒ေဒၚလွလွဝင္းသည္ ေကာ္မတီအဖြဲ႕ဝင္မ်ားႏွင့္အတူ ေဒသဖြ႕ံၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားျဖစ္ 
သည့္ အုတ္၊ သဲ၊ ေက်ာက္လုပ္ငန္းမ်ားအား ထိန္းေက်ာင္းေရးႏွင့္ပတ္သက္၍လည္ေကာင္း၊ 
သစ္ေတာႏွင့္ပတ္သက္သည့္ လုပ္ငန္းမ်ားေလ့လာေရးႏွင့္ပတ္သက္၍လည္းေကာင္း၊ ေညာင္ 
ေလးပင္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ သဘာဝေဘးဒဏ္ေၾကာင့္ ပ်က္စီးခ့ဲသည့္တံတားျပန္လည္တည္ေဆာက္ 
ေရးလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္လည္းေကာင္း ေဆြးေႏြးညိႇႏိႈင္းခဲ့ၾကသည္။ 
(ကုိးကား- Bago Region Hluttaw Facebook)

ေရးဝန္ႀကီးမွလႊတ္ေတာ္တြင္ မွတ္တမ္းတင္ 
ထားရွိရန္ တင္ျပခဲ့ေသာ္လည္း အဆုိရွင္ 
ဦးေက်ာ္ေက်ာ္ဝင္း(မုိးညႇင္း-၂)က သဘာဝ
ပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းရန္ႏွင့္ ေနာင္လာ 
ေနာက္သားမ်ားအတြက္ ယခုအခ်ိန္ကတည္း 
က ေဆာင္ရြက္ရန္ လိုအပ္သည္ဟုတင္ျပ၍ 
လႊတ္ေတာ္အဆုံးအျဖတ္ကိုရယူရာ တက္ 
ေရာက္သူကိုယ္စားလွယ္ ၄၉ ဦး အနက္ 
၄၈ ဦးမွ ေထာက္ခံခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ လႊတ္ 
ေတာ္မွ အတည္ျပဳခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 

ထို႔အတူ ပညာေရးက်န္းမာေရးျမႇင့္တင္ 
ႏုိင္ရန္ လူဦးေရကုိအေျခခံသည့္မူအား ေျဖ 
ေလ်ာ့ေပးေရး ေဒၚမရန္ဂ်ာဆိုင္းေခါန္(အင္
ဂ်န္းယန္-၂)၏အဆုိအား လွ်ဳိ႕ဝွက္မဲေပး 
စနစ္ျဖင့္ မဲခြဆံုဲးျဖတ္ရာ  မဲေပးသူ ၄၆ ဦးတြင္ 
ေထာက္ခံ၃၇၊ ကန္႔ကြက္ ၅၊  ပယ္မဲ ၁၊ ၾကား 
ေန ၃ တုိ႔ျဖင့္ အဆုိကုိ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

(ကုိးကား- Chang Dang Hken MP facebook/Kyaw Kyaw 

Win facebook  )

ဓာတ္ပုံ-ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္
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ၾသဂုတ္ ၄၊ ၂၀၁၇

မြန္လူမ်ိဳးမ်ား၏ အေရးဆိုင္ရာမ်ားကို 
မြန္ျပည္နယ္ရိွ အျခားေသာတိုင္းရင္းသား 
မ်ားနည္းတူ စီမံေဆာင္ရြက္ေပးမည့္ ဝန္ႀကီး 
တစ္ဦးဦးအား ပူးတြဲတာဝန္ခ်ေပးရန္ မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုင္းရင္းသားအေရး 
ရာ ဆိုင္ရာေကာ္မတီက မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕အား တိုက္တြန္းထားေၾကာင္း ေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ ဦးထြန္းမင္းေအာင္ထံမွ သိရ 
သည္။

မြန္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖဲြ႕မွ ၂၀၁၇-၁၈ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္၊ ဘ႑ာေငြခဲြေဝသံုးစဲြမႈတြင္  
(ဗမာ၊ ကရင္၊ ပအိုဝ္း) တိုင္းရင္းသားေရး 
ရာ မ်ားအတြက ္ခဲြေဝခ်ထားေပးေသာလ္ည္း 
မြန္တုိင္းရင္းသားေရးရာကိစၥရပ္မ်ားအတြက္ 
ဘတ္ဂ်က္ခြဲေဝထားျခင္းမရိွခဲ့၍ လာမည့္ 
၂၀၁၈-၁၉ ခုႏွစ္ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္း 

ထည့္သြင္းေရးဆြဲႏိုင္ေရး ေဆာင္ရြက္ေပး 
ႏိုင္ရန္ပါရိွသည္။

''ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒအရ မြန္ျပည္ 
နယ္မွာ မြန္စာေပယဥ္ေက်းမႈအတြက္ 
ထဲထဲဝင္ဝင္လုပ္ဖို႔ မြန္တိုင္းရင္သားေရးရာ
ဝန္ႀကီးမရိွဘူး၊ ဥပမာ- ေက်ာင္းဖြင့္ရာသီမွာ 
မြန္စာအုပ္မေရာက္တာ၊ ျပီးေတာ့ မြန္ယဥ္ 
ေက်းမႈနဲ႔ဆိုင္တဲ့ အခမ္းအနားတို႔ စသည္ 
အားျဖင့္ ဒီအတြက္လုပ္ေပးဖို႔ ဝန္ႀကီးတစ္ 
ပါးကို တာဝန္အပ္ေပးဖို႔ တိုက္တြန္းခဲ့တယ္"" 
ဟု တိုင္းရင္းသားအေရးရာဆိုင္ရာ ေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ ဦးထြန္းမင္းေအာင္ကေျပာသည္။

ယင္းတိုက္တြန္းစာကို ၿပီးခဲ့သည့္ ဇူလိုင္ 
၂၇ ရက္ေန႔က တိုင္းရင္းသားေကာ္မတီမွ 
မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕႐ံုးသို႔ ေပးပို႔ခဲ့ 
ေၾကာင္း၊ ၾသဂုတ္ ၂ ရက္ေန႔ မနက္ပိုင္း၌ 
အစိုးရအဖဲြ႕႐ံုးတြင္ Cabinet ရိွခဲ့ေသာ္ 
လည္း ၎ကိစၥအား မေဆြးေႏြးျဖစ္ေသး 

ေၾကာင္း သယံဇာတႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္း
က်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ၾကီး ေဒါက္တာမင္း 
ၾကည္ဝင္းထံမွ သိရသည္။

မြန္စာေပႏွင့္ ယဥ္ေက်းမႈအဖဲြ႕တြင္ 
တာဝန္ယူထားဖူးသူတစ္ဦး ျဖစ္ေနသည့္ 
အတြက္ ယင္းတာဝန္အား ၎ကိုပူးတဲြ 
တာဝန္ေပးအပ္ခဲ့လွ်င္ ဝမ္းသာစြာျဖင့္ လုပ္ 
ေဆာင္ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကဆက္ 
ေျပာသည္။

ၿပီးခဲ့သည့္အစုိးရလက္ထက္တြင္ မြန္ 
ျပည္နယ္အတြက္ မြန္တိုင္းရင္းသားေရးရာ 
ဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ား ကိုင္တြယ္ေဆာင္ရြက္ 
မည့္ ဝန္ႀကီးသီးသန္႔ မရိွခဲ့ေသာ္လည္း မြန္ 
ေဒသလံုးဆိုင္ရာဒီမိုကေရစီပါတီမွ မြန္ 
ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးျဖစ္ေသာ စီမံကိန္း၊ 
ဘ႑ာေရး ဝန္ႀကီး ေဒါက္တာမင္းႏြယ္စုိးက 
ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။
(ကုိးကား-  မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ)

မြန္ေရးရာမ်ားေဆာင္ရြက္မည့္ ဝန္ႀကီးတစ္ပါး
ပူးတြဲတာဝန္ခ်ေပးရန္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တိုက္တြန္း

ၾသဂုတ္ ၇ ၊ ၂၀၁၇

အၾကမ္းဖက္သမားမ်ားက ေဒသခံမ်ား 
ကုိ သတ္ျဖတ္ေနမႈႏွင့္ လက္လုပ္မိုင္းမ်ား 
မၾကာခဏေပါက္ကြဲမႈ ျဖစ္ပြားေနသည့္ 
ေမာင္ေတာခ႐ိုင္ လံုၿခံဳေရးႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ရက္ပုိင္းအတြင္း လံုၿခံဳေရးအစည္းအေဝး 
ေခၚယူက်င္းပရန္ ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒က ရခိုင္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးညီပု
ကို ေတာင္းဆိုထားေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးစံေက်ာ္လွက ေျပာၾကား 
သည္။ ထုိေတာင္းဆိုခ်က္ႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က အစည္းအေဝးျပဳလုပ္မည္ဟု 
ျပန္လည္ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

ရခိုင္ျပည္နယ္ ဥပေဒစိုးမိုးေရးႏွင့္ လံုၿခံဳ 
ေရးေကာ္မတီတြင္ ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
သည္ ဥကၠ႒ျဖစ္ၿပီး ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒၊ ျပည္နယ္လုံၿခံဳေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာ 
ဝန္ႀကီး၊ ေဒသစစ္ေဆးေရးကြပ္ကဲမႈ(စစ္ေတြ) 

ကြပ္ကဲေရးမွဴးႏွင့္ ျပည္နယ္ရဲတပ္ဖြဲ႕မွဴးတို႔ 
က အဖြဲ႕ဝင္မ်ားျဖစ္ကာ ေကာ္မတီအတြင္း 
ေရးမွဴးသည္ ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ 
အတြင္းေရးမွဴးျဖစ္သည္။

ေမာင္ေတာေဒသတြင္ အၾကမ္းဖက္မႈ 
ျပဳလုပ္ေနျခင္းသည္ ေဒသရွိတုိင္းရင္းသား 
မ်ားကို မေနရဲေအာင္ ၿခိမ္းေျခာက္လုပ္ 
ေဆာင္ေနၿပီး အၾကမ္းဖက္သမားမ်ားက 
လာေရာက္ေစာ္ကားျခင္းသည္ ျပည္နယ္ 
အစိုးရႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အတြက္ 
ရင္နာစရာ၊ အရွက္ရစရာျဖစ္ေနေၾကာင္း 
ဦးစံေက်ာ္္လွက ေျပာသည္။

ေမာင္ေတာၿမိ ႕ဳနယ္ေတာင္ပုိင္း ကုိင္းႀကီး 
(ၿမိဳ)ရြာေန ၿမိဳတိုင္းရင္းသားရွစ္ဦးသည္ 
ၾသဂုတ္ ၃ ရက္က ရြာအနီးရွိ ေမယုေတာင္ 
သို႔ ေတာင္ယာလုပ္ကိုင္ရန္ သြားေရာက္ခဲ့ 
ရာ အၾကမ္းဖက္သမားမ်ား၏ သတ္ျဖတ္မႈ 
ေၾကာင့္ ခုနစ္ဦးေသဆံုးၿပီး လက္ရွိတြင္တစ္ 
ဦးေပ်ာက္ဆံုးေနသည္။

ယင္းျဖစ္စဥ္ေၾကာင့္ ေမာင္ေတာခ႐ိုင္ရွိ 
ရာႏွင့္ခ်ီေသာ ရခိုင္တုိင္းရင္းသား မိသားစု 
ဝင္မ်ားသည္ ၾသဂုတ္ ၄ ရက္က စတင္ကာ 
ေဘးလြတ္ရာသို႔ ဝင္ေရာက္ခိုလႈံေနရသည္။ 
ထို႔ေၾကာင့္ ေရွ႕ဆက္ေဆာင္ရြက္သင့္သည့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို လံုၿခံဳေရးအစည္းအေဝး 
ေခၚယူကာ ဆံုးျဖတ္ရန္ အေရးတႀကီး လို 
အပ္ေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 
ေျပာၾကားသည္။ 

ထုိ႔ျပင္ ၿပီးခဲ့သည့္ ဇူလုိင္(၁၁)ရက္ေန႔က 
က်င္းပခဲ့ေသာ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ ေမာင္ေတာ၊ ဘူးသီးေတာင္ႏွင့္ ရေသ့ 
ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္မ်ား၌ လက္ရွိထက္ ပိုမုိအာ 
မခံခ်က္ေပးႏိုင္ေသာ လံုၿခံဳေရးအစီအမံမ်ား  
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးရန္ ျပည္နယ္ 
အစုိးရအားတုိက္တြန္းေၾကာင္း အေရးႀကီး 
အဆုိတင္သြင္းခဲ့ၿပီး ယင္းအဆုိကုိ လႊတ္ 
ေတာ္က အတည္ျပဳထားသည္။ 
(ကုိးကား- 7daydaily/ DVB)

ေမာင္ေတာေဒသလံုၿခံဳေရး အစည္းအေဝးေခၚယူရန္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ေတာင္းဆုိ


